



ຫ້ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ
ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນຂອງຜູ້ໃຫ້ບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ

ການດຳເນີນທຸລະກິດໃນປັດຈຸບັນຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີຄວາມໂປ່ງໃສ ໂດຍສະເພາະທຸລະກິດກ່ຽວກັບການເງິນ ຊຶ່ງແມ່ນທຸລະກິດທີ່ນຳໃຊ້ແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ອື່ນເປັນສ່ວນໃຫຍ່ ຫຼື ເປັນທຸລະກິດທີ່ມີຄວາມສ່ຽງສູງ ແລະ ເກີດການສູນເສຍໄດ້ງ່າຍ ຂໍ້ມູນທີ່ຕ້ອງເປີດເຜີຍກ່ອນມີຄວາມລະອຽດຈະແຈ້ງ ແລະ ສາມາດນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນຈຸດປະສົງທີ່ແນ່ນອນໃດໜຶ່ງຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ໄດ້.

ໃນຂະແໜງການເງິນ-ການທະນາຄານຂອງ ສປປ ລາວ ໄດ້ກຳນົດໃຫ້ທຸກສະຖາບັນການເງິນຕ້ອງໄດ້ທຳການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບທຸລະກິດຂອງຕົນໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການສະເພາະ ຊຶ່ງສະແດງອອກເຊັ່ນ: ໃນມາດຕາ 153 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຫຼັກຊັບ ສະບັບເລກທີ 79/ສພຊ ກໍໄດ້ກຳນົດໃຫ້ຕະຫຼາດຫຼັກຊັບ,... ມີລະບົບການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນຕໍ່ສາທາລະນາຊົນ ຊຶ່ງຂໍ້ມູນນັ້ນຈະໄດ້ຄຳນຶງເຖິງຄວາມຖືກຕ້ອງຄົບຖ້ວນ ແລະ ຫັນກັບເວລາ. ນອກຈາກນີ້, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານທຸລະກິດສະບັບເລກທີ 56/ສພຊ, ລົງວັນທີ 7 ທັນວາ 2018 ແມ່ນໄດ້ກຳນົດໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຫລາຍເລື່ອງເຊັ່ນ: ໃນມາດຕາ 11 ກ່ຽວກັບການນຳໃຊ້ໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດທະນາຄານໃຫ້ວາງໄວ້ບ່ອນທີ່ລູກຄ້າຂອງຕົນສາມາດເຫັນ ຫຼື ສັງເກດໄດ້ງ່າຍ ເພື່ອໃຫ້ລູກຄ້າຮູ້ໄດ້ວ່າທະນາຄານດຳເນີນທຸລະກິດໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ສ້າງຄວາມໝັ້ນໃຈໃຫ້ລູກຄ້າ. ພ້ອມນີ້, ໃນມາດຕາ 66 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານທຸລະກິດຍັງກຳນົດໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ເປີດເຜີຍເອກະສານທີ່ຈຳເປັນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ບົດລາຍງານປະຈຳເດືອນ, ປະຈຳໄຕມາດ ແລະ ປະຈຳປີໃນບົດລາຍງານກໍປະກອບມີ: ໃບສະຫຼຸບຊັບສິມບັດ, ໃບລາຍງານຜົນໄດ້ຮັບ, ໃບລາຍງານສ່ວນປ່ຽນແປງທຶນ, ໃບລາຍງານກະແສເງິນສົດ ແລະ ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ; ບົດລາຍງານປະຈຳປີ ຕ້ອງມີຄຳເຫັນຂອງບໍລິສັດກວດສອບພາຍນອກເພື່ອຢັ້ງຢືນເຖິງຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ເປັນຈິງພາຍຫຼັງທີ່ບໍລິສັດກວດສອບພາຍນອກສຳເລັດການກວດສອບແລ້ວ ຖ້າເຫັນວ່າບໍ່ມີຄຳເຫັນດັ່ງກ່າວສະແດງວ່າຂໍ້ມູນບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຫຼື ບໍ່ໄດ້ຜ່ານການກວດກາຈາກບໍລິສັດກວດສອບພາຍນອກເທື່ອ ແລະ ຖືວ່າຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວໃຊ້ບໍ່ໄດ້. ນອກຈາກນີ້ ຍັງມີຂໍ້ມູນອື່ນທີ່ຊ່ວຍໃຫ້ມວນຊົນສາມາດເຫັນໄດ້ສະພາບຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງທະນາຄານທຸລະກິດໂດຍຜ່ານບົດລາຍງານປະຈຳປີຂອງທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ພິມເຜີຍແຜ່ໃນແຕ່ລະປີໂດຍຜ່ານສິ່ງພິມ ແລະ ຜ່ານເວບໄຊຂອງທະນາຄານເອງພ້ອມນັ້ນກໍມີແຜ່ນພິມທີ່ທະນາຄານແຈກຍາຍເພື່ອເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນທາງການເງິນຕື່ມອີກເປັນຊ່ອງທາງໜຶ່ງ. ໃນກໍລະນີທີ່ທະນາຄານທຸລະກິດມີບໍລິສັດໃນກຸ່ມ ການເປີດເຜີຍຕ້ອງກວມເອົາຂໍ້ມູນຂອງບໍລິສັດໃນກຸ່ມຕົນ ເພື່ອໃຫ້ມວນຊົນສາມາດເຫັນໄດ້ພາບລວມທາງດ້ານນະໂຍບາຍ, ແຜນການດຳເນີນທຸລະກິດ ແລະ ການບໍລິຫານຈັດການ ລວມທັງເອກະສານລາຍງານການເງິນຂອງບໍລິສັດໃນກຸ່ມດັ່ງກ່າວ ເພື່ອໃຫ້ເຫັນໄດ້ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງບໍລິສັດໃນກຸ່ມນັ້ນ ເນື່ອງຈາກວ່າ ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງບໍລິສັດໃນກຸ່ມ ແມ່ນສິ່ງຜົນໂດຍກົງຕໍ່ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ເປັນບໍລິສັດແມ່ຂອງບໍລິສັດນັ້ນ. ສະນັ້ນ, ຜູ້ຊົມໃຊ້ສາມາດປະເມີນຄວາມສ່ຽງຂອງຕົນກ່ອນການເຮັດສັນຍາໃດໆກັບທະນາຄານ.

ໃນແງ່ຂອງການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນ ເພື່ອປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດໂດຍກົງຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນໂດຍກົງກ່ອນການເຂົ້າຮ່ວມເຮັດສັນຍາ, ກົດໝາຍໄດ້ກຳນົດໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນທຸກແຫ່ງ ຕ້ອງເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນຂອງຕົນໃຫ້ຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນຊາບ ເພື່ອຕັດສິນໃຈດ້ວຍຕົນເອງຊຶ່ງສະແດງອອກ ແລະ ກຳນົດໃນມາດຕາ 11 ຂອງດຳລັດວ່າດ້ວຍການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ທາງດ້ານການເງິນສະບັບເລກທີ 225/ລບ, ລົງວັນທີ 06 ເມສາ 2020 ເປັນຕົ້ນແມ່ນ: 1) ຄຳທຳນຽມ ແລະ ຄຳບໍລິການອື່ນ (ຄຳທຳນຽມ ຫຼື ຄຳບໍລິການ, ຄຳການເປັນຕົວແທນ (ຖ້າມີ), ອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ຄຳອື່ນ ຊຶ່ງຕ້ອງສັງລວມໄວ້ໃນພາກສ່ວນດຽວກັນຂອງການໂຄສະນາ; 2) ຜົນກະທົບຕ່າງໆ ທີ່ເກີດຈາກການປ່ຽນແປງ ອັດຕາດອກເບ້ຍ, ອັດຕາແລກປ່ຽນ ຫຼື ປັດໄຈອື່ນທີ່ເຮັດໃຫ້ລາຄາ, ຜົນຕອບແທນ ແລະ ເງື່ອນໄຂອື່ນ ຂອງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນມີການປ່ຽນແປງ; 3) ຜົນຕອບແທນຂອງຜະລິດຕະພັນ; 4) ກຳນົດເວລາຂອງສັນຍາ ແລະ ແຜນການຊຳລະ; 5) ເງື່ອນໄຂຂອງສັນຍາ ໃນກໍລະນີທີ່ຜູ້ຊົມໃຊ້ຂໍຍົກເລີກສັນຍາ ຫຼື ບໍ່ສາມາດປະຕິບັດພັນ

ທະຕາມສັນຍາ; 6)ຄວາມສຽງທີ່ສໍາຄັນ ທີ່ຕິດພັນກັບການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ; 7) ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຜະລິດຕະພັນອື່ນທີ່ຄ້າຍຄືກັນ (ຖ້າມີ); 8) ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການຮັກສາຄວາມລັບຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້).

ບັນດາຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວ ແມ່ນມີຄວາມຈໍາເປັນຕໍ່ການຕັດສິນໃຈຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນ ພ້ອມນີ້ກໍ່ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການທາງການເງິນ ຫຼື ວ່າສະຖາບັນການເງິນນີ້ເອົາປຽບຜູ້ຊົມໃຊ້ ຫຼື ສ້າງຄວາມເສຍຫາຍແກ່ລູກຄ້າ ແລະ ຫຼີກລ້ຽງບັນຫາການກໍ່ໜີເກີນຕົວຈິນບໍ່ສາມາດຊໍາລະໜີ້ໄດ້.

ນອກຈາກຂໍ້ມູນທີ່ຜູ້ຂຽນໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຂ້າງເທິງນີ້ ຍັງມີຫຼາຍຂໍ້ມູນທີ່ຈໍາເປັນ ຊຶ່ງທະນາຄານ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຕ້ອງເກັບຮັກສາຕາມກົດໝາຍ ແລະ ເປີດເຜີຍໃຫ້ມວນຊົນ ຊຶ່ງຜູ້ສົນໃຈສາມາດສຶກສາໄດ້ຜ່ານເວັບໄຊ www.bol.gov.la ໃນຊ່ອງນິຕິກຳ. ຫວັງວ່າ ບົດຄວາມນີ້ອາດເປັນຜົນດີໃຫ້ແກ່ຜູ້ສົນໃຈອ່ານເພື່ອສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ເປັນຂໍ້ມູນບາງສ່ວນໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສົມທຽບກັບຄວາມຄິດເຫັນຂອງຜູ້ອ່ານເອງ.

ບົດຄວາມໂດຍ: ທອງຈັນ ສຸກສະກຸນ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ເສດຖະກິດລາວຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງນໍາໃຊ້ເງິນກີບ

